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Tid:  2018-12-04 

Plats:  Skogstibble sockenstuga 

Närvarande: Lars Gräns 
Ronny Sandberg 
Erik Jennische 
Magnus Kaisäter 
Johan Bruun 
Johan Steineck 
Thomas Lindahl 
Karl-Göran Lindgren 
 
 
                     

Erik hälsade alla välkomna och förklarade styrelsemötet öppnat. 
     

§ 1 Till justeringsmän valdes Magnus Kaisäter och Ronny Sandberg 
 
§ 2 Information 

Länsstyrelsen (Ls) hade bjudit länets ÄSO till en informationsträff på 

Viktoria den 28/11. Från oss deltog Ronny, Bo och Lars. Lars Plahn/Ls 

meddelade att ÄSO även bör ansvara för förvaltningen av bl. a. vildsvin. 

 

Pål Andersson/SSM informerade om Cesium från Tjernobylolyckan hur 

det än i dag påverkar djuren. Halveringstiden för Cesium är 30 år. 

Genomsnittshalten i vildsvin är något högre i yngre djur. Under en 

årscykel visar det att halten Cesium i vildsvin är lite lägre på hösten. 

Över 1500 Bq/kg får inte säljas. Kött med en halt över 20000 Bq/kg ska 

inte ätas. Vid beredning av köttet kan halten sänkas. Det gäller framför 

allt kokning och saltlakning. 

 

Stefan Holm/JF informerade om JF nya älgpolicy, avskjutningsstatistik 

på övrigt vilt (ej älg) samt att under år 2019 kommer det att genomföras 

spillningsinventering i hela länet. 

 

Erik Ågren/SVA informerade om olika sjukdomar på vilda djur. Följande 

sjukdomar föredrogs: 

CWD (Chronic wasting Disease) drabbar bara vuxna hjortdjur och inga 

fall har påträffats i Sverige. Kött från smittat djur ska inte ätas. 

Hudsår på älgtjurar förekommer i Sverige. Två fall har tidigare år 

påträffats i NHÄ. 

Skabb på vildsvin 
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Svinpest som är en typ av blödarsjuka. Det finns inga rapporterade fall i 

Sverige. Dock finns flera fall i Baltikum. 

 

Upptäcker vi ett sjukt eller dött djur ska vi kontakta SVA. 

 

Örjan Enevall Rasbo-Rasbokil/ÄSO informerade om hur de på ett 

effektivt sätt jagar vildsvin. De delar in ÄSO i mindre enheter (2000-5000 

ha) där jaktlagen tillsammans genomför jakt med hundar. I NH Nedre 

och del av Södra Hagunda har jaktlagen i det område som kallas 

Trekanten jagat vildsvin på liknande sätt i 3 år. 

 

Bo Jansson från skogsbruket informerade om skadeproblematiken på i 

1:a hand ung tallskog. En accepterad årsskadenivå är 5 %. I länet är 

skadenivån betydligt högre, vilket inte kan tolereras. 

§ 3 Avstämning av årets pågående älgjakt 

NH Övre: Den planerade avskjutningen på 5 tjurar och 5 vuxna hondjur 

har uppnåtts. Kalvavskjutningen ligger på 6 stycket. Enligt plan ska det 

skjutas 10 kalvar. 

NH Nedre: 9 tjurar och 4 vuxna hondjur har skjutits. Det återstår att 

skjuta 2 vuxna hondjur. 5 av 15 kalvar har skjutits. 

 

Kalvavskjutningen kommer troligtvis att förbättras, framför allt om det blir 

spårsnö. 

§ 4 Avstämning av årets pågående kronviltsjakt 

Det har skjutits 4 hjortar, 5 hindar och 3 kalvar. Återstår att skjuta 2 

kalvar. Avskjutningen av vuxna djur gjordes på 6 dagar. Se vidare under 

punkt 8 nedan. 

§ 5 Rapportering av sjuka älgar/kronvilt 

Inga rapporter har kommit in. 

§ 6 Extra tilldelning av älg/kronvilt 

Inget jaktlag har ansökt om extra tilldelning. 

§ 7 Ektörna, ny beräkningssnurra för kronvilt 

Resultatet som fås är en planerad avskjutning för de kommande 5 åren. 

Det krävs en hel del indata bl. a. vinterstammens storlek. 

§ 8 Planerad avskjutning kronvilt år 2019 

KSP gäller t o m år 2019. Kronavskjutningen på i 1:a hand vuxna djur 

kräver mycket få jaktdagar. Detta borde tyda på att NHK har en 

etablerad kronhjortstam som tillåter en högre avskjutning. Rapportering 

av kron-obs måst förbättras. Beslutades att vi bryter gällande KSP och 

utarbetar en plan för de kommande 3 åren. 
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§ 9 Ekonomi 

Jaktlagens inbetalning av fällavgifter släpar efter. Avgifter för 7 vuxna 

och 2 kalvar har kommit in på kontot. 

§ 10 Föredragshållare på årsmötet 

Uppdrogs åt Lars att kontakta Stefan Holm/JF angående information om 

vildsvin med tyngdpunkten på förvaltning av stammen och hur skador på 

gröda kan minskas. 

§ 11 Övriga frågor 

Älg-obs för Östervåla ÄFO och Fjärdhundra ÄFO visar att under, 

perioden år 2014 t o m 2018, är trenden minskade älgstammar. 

 

Erik förklarade styrelsemötet avslutat. 

 

 

Vid protokollet  

 

 

 

Lars Gräns   

 

 

Justeras: 

 

 

 

Magnus Kaisäter   Ronny Sandberg 
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